臺北市光仁國小105學年度上學期彈性課程【英語】科延伸教學計畫表
· 請依任教的彈性課程內容及節數編寫：

1. 閱讀推動課—
(1)請編入班書共讀或書香列車導讀項目(低年級-導師)、

(2)閱讀理解及圖書利用(中高年級-惠華)。
2.生活數學--（低年級-導師）
   (1)請確實依學生所學，融入生活相關議題，與舊經驗結合，並與分項課程教學內容相區隔。

   (2)強調重要觀念以及易渾淆的部份加以統整及比較，分組討論解題方法或實作。

    （各年級約3~4頁）。

3.導師時間/閱讀課--（三~六年級-導師）

(1) 含班書共讀、書香列車等閱讀活動

(2) 班級師生互動心靈成長、宣導議題-----。
   4.英語閱讀--(英語中師)

   5.書法—(請謝宥為老師、施佩婷老師編寫3~6年級書法課程)
     ※各年級連上5週。
· 教學計劃編寫節數應與『彈性課程節數』總表符合。

	學習科目
	English Reading
	編寫者
	Jane Hung
	適用年級
	二

	活動名稱
	English Reading

	編寫理念

及目的
	1. 利用生動活潑的繪本題材與插圖進行英語教學，讓孩子透過視覺從事語文結構與句
   型的學習，形成有意識的學習，也可以形成很自然的情境，協助學生發展語言能力。
2. 給予孩子有興趣的圖片，影像形成自然有趣的情境，促使學生在自然溝通的情況下  

   流暢的說話。

3. 經由逐字逐句跟讀的過程，自然的培養孩子識字以及閱讀能力。

	教材資源
	1. The Carrot Seed

2. Silly Sally

3. There was an old lady who swallowed a fly.

4. Seven Blind Mice 

	單元主題

名稱
	能力指標

及學習目標
	教學內容
	週次(日期）
	節數


	評量方式
	融入議題或

學習領域


	The Carrot Seed
	L1-2

L1-3

L1-6

S1-4

S1-5

R1-1

R1-2

W1-2

I1-2

A0-1
	1. Students will be able to understand the vocabulary and the general concepts of the book.

2. Students will be able to talk about their ideas about the book.

3. Students will be motivated to read the book themselves.
	A little boy planted a carrot seed. His father and mother and brother said, “I’m afraid it won’t come up.” Every day the little boy pulled up the weeds around the seed and sprinkled the ground with water. Everyone kept saying it wouldn’t come up. And then, one day, a carrot came up. just as the little boy had known it would.
	5

weeks
	5
	Reading comprehension

Oral test

Group presentation

Arts and crafts


	生活

	There was an old lady who swallowed a fly.
	L1-2

L1-3

L1-6

S1-4

S1-5

R1-1

R1-2

W1-2

I1-2

A0-1
	1. Students will be able to understand the vocabulary and the general concepts of the book.

2. Students will be able to talk about their ideas about the book.

3. Students will be motivated to read the book themselves.
	There was an old lady who swallowed a fly. Then she swallowed a lot of animals. Perhaps she’ll die. In the end, she swallowed a horse. She died of course. The moral is never swallow a horse.
	5 weeks
	5
	Reading comprehension

Oral test

Group presentation

Arts and crafts


	生活

	Silly Sally
	L1-2

L1-3

L1-6

S1-4

S1-5

R1-1

R1-2

W1-2

I1-2

A0-1
	1. Students will be able to understand the vocabulary and the general concepts of the book.

2. Students will be able to talk about their ideas about the book.

3. Students will be motivated to read the book themselves.
	Silly Sally went to town, walking backwards, upside down. What silly thing did Sally do next?
	5 weeks
	5
	Reading comprehension

Oral test

Group presentation

Arts and crafts


	生活

	Seven Blind Mice
	L1-2

L1-3

L1-6

S1-4

S1-5

R1-1

R1-2

W1-2

I1-2

A0-1
	4. Students will be able to understand the vocabulary and the general concepts of the book.

5. Students will be able to talk about their ideas about the book.

6. Students will be motivated to read the book themselves.
	There are seven blind mice. One by one, the seven blind mice investigate the strange Something by the pond. And one by one, they come back with a different theory. It's only when the seventh mouse goes out-and explores the whole Something-that the mice see the whole truth.
The Mouse Moral:
Knowing in part may make a fine tale, but wisdom comes from seeing the whole.
1. read to learn/ learn to read

2. day of week

3. ordinal
	5 weeks
	5
	Reading comprehension

Oral test

Group presentation

Arts and crafts


	生活


